

الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي

بلغراد (صربيا) 17-13 تشرين الأول/أكتوبر 2019



12 أيلول/سبتمبر 2019

اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة والتمويل والتجارة

إحاطة عن المساهمة البرلمانية في مؤتمر الأمم المتحدة المعنى بتغير المناخ للعام 2019

الإثنين، 14 تشرين الأول/أكتوبر 2019 (من الساعة 11:30 حتى الساعة 13:00) الإثنين، 14 تشرين الأول/أكتوبر 2019 (من الساعة 13:00) القاعة 0/3 (الطابق الأرضي)، المبنى أ

مذكرة توضيحية

على غرار السنوات السابقة، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي اجتماعاً برلمانياً في مؤتمر الأمم المتحدة المعني بتغير المناخ (مؤتمر الأطراف اله 25). إن الاجتماع منظم بالشراكة مع مجلس الشيوخ التشيلي وسينعقد في 2 كانون الأول/ديسمبر 2019، في سانتياغو، تشيلي.

ومن المتوقع أن يعتمد الاجتماع البرلماني وثيقة ختامية. وقد عُهد إلى المقرر السناتور غيدو جيراردي لافين، المعين من مجلس الشيوخ التشيلي، إعداد المسودة الأولية للوثيقة الختامية. وستستمع اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة والتمويل والتجارة إلى عرض عن المسودة الأولية وستسنح لها الفرصة لتبادل الآراء حول شكلها ومحتواها.



وينبغي إرسال التعديلات على المسودة الأولية للوثيقة الختامية، خطياً، إلى الأمانة العامة للاتحاد البرلماني الدولي، قبل 15 تشرين الثاني/نوفمبر 2019. سيضع المقرر بعدها الصيغة النهائية للمسودة وسينشرها الاتحاد البرلماني الدولي على موقعه الإلكتروني، قبل الاجتماع البرلماني. وستُقدم مسودة الوثيقة الختامية إلى الجلسة الختامية للاجتماع البرلماني، بحدف اعتمادها بالإجماع.

الرئيس: السيدة فيرونيكا موزندا تسيتسي، رئيسة اللجنة

المتحدث: السيد غيدو جيراردي لافين، سناتور، مقرر الاجتماع البرلماني في مؤتمر الأطراف الـ 25





141st IPU Assembly

Belgrade (Serbia) 13-17 October 2019



Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade 12 September 2019

Briefing on
The Parliamentary contribution to the 2019
UN Climate Change Conference

Monday, 14 October 2019 (11.30 a.m. – 1 p.m.) Hall 3/0 (ground floor), Building A, Sava Centre

Concept note

As in previous years, the IPU is organizing a Parliamentary Meeting at the next UN Climate Change Conference (COP 25). The meeting is being organized jointly with the Senate of Chile and will take place on 2 December 2019 in Santiago, Chile.

The Parliamentary Meeting is expected to adopt an outcome document. The Rapporteur appointed by the Senate of Chile, Mr. Guido Girardi Lavin, Senator, has been entrusted with preparing a preliminary draft of the outcome document. The Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade will hear a presentation of the preliminary draft and will have an opportunity to exchange views on its form and content.

Amendments to the preliminary draft outcome document should be sent in writing to the IPU Secretariat by 15 November 2019. The Rapporteur will then finalize the draft and the IPU will publish it on its website ahead of the Parliamentary Meeting. The draft outcome document will be presented to the closing session of the Parliamentary Meeting with a view to it being adopted by consensus.

Chair: Ms. Veronica Muzenda Tsitsi, Committee President

Speaker: Mr. Guido Girardi Lavin, Senator, Rapporteur to the Parliamentary Meeting

at COP 25